
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr VII/2024 

VII sesja w dniu 30 września 2024 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady VII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając radnych, sołtysów, Wójta Gminy Pana 

Sylwestra Różyckiego, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak, Skarbnik Gminy Panią 

Dianę Czubak, Mieszkankę Gminy Izabelę Śledź oraz wszystkich biorących udział 

w obradach. Obrady zakończono o godz. 16:11 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Michał Kapusta 

7. Paweł Matysiak 

8. Mariusz Mirecki 

9. Jarosław Molenda 

10. Grzegorz Siemieniec 

11. Adam Stańczyk 

12. Bożena Wojtyniak 

13. Artur Zasada 

14. Bogdan Zdon 

Nieobecni: 

          1. Mariusz Wojcieszak 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

 

Pan Sylwester Różycki: Panie Przewodniczący, mam wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o dwie uchwały. Pierwsza uchwała to proszę o rozszerzenie porządku obrad do 

punktu 9 porządku obrad o wprowadzenie uchwały w sprawie nadania sztandaru Publicznej 

Szkole Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Ciepłej. Tutaj jest konieczność, aby podjąć 

taką uchwałę, aby szkoła w Ciepłej mogła takim sztandarem się posługiwać. A kolejna 

uchwała… jest to uchwała, która dotyczy planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych, publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Orońsko. To są dwie nowe uchwały. 

Pan Jarosław Molenda: Dwie nowe uchwały. Pani Marto proszę przygotować wniosek 

o rozszerzenie porządku obrad. 

 

Głosowano wniosek Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego w sprawie: dodania do 

pkt 9 porządku obrad ust. f) o treści: nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. 

Tadeusza Kościuszki w Ciepłej oraz ust. g) o treści: planu sieci publicznych przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Orońsko 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został 

przyjęty. 

 

3. Wręczenie nagrody za osiągnięcia w dziedzinie edukacji, kultury i sportu. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o wręczenie nagrody za osiągnięcia w dziedzinie edukacji, kultury i sportu Pani Izabeli 

Śledź. 

 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję. To jest taka najprzyjemniejsza chyba część pracy Wójta 

– wręczanie nagród. Szanowni Państwo, zapraszam laureatkę nagrody. Szanowni Państwo, 

tutaj widzę, że część osób mogło na żywo zobaczyć umiejętności Pani Izabeli 

w Tomaszowie na jednym z pikników organizowanym corocznie. Tak więc, od samego 

patrzenia mnie już plecy bolały, ale gratuluję talentu. Niech ten talent się rozwija jak 

najpiękniej. No i żeby ta radość, którą wszyscy mogliśmy zaobserwować z tych 

wyczynowych akrobacji, towarzyszyły nieustannie, dlatego też wręczam tutaj na wniosek 

Komisji nagrodę. Mam nadzieję, że z pewnością się przydadzą te środki finansowe na 

realizację dalszych marzeń. Gratuluję. 

[oklaski] 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Pan Jarosław Molenda: Mieliśmy w międzyczasie, między tak zwanymi typowymi sesjami, 

sesje zwoływane na wniosek Wójta. Więc mamy trzy protokoły, które były zamieszczone 

w eSesji. Rozumiem, że Radni się zapoznali z tymi protokołami. 

 

a) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr IV 

z dnia 31 lipca 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr IV z dnia 31 lipca 2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 



Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr IV z dnia 31 lipca 

2024 r. został przyjęty. 

 

b) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr V z dnia 

29 sierpnia 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr V z dnia 29 sierpnia 

2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr V z dnia 29 sierpnia 

2024 r. został przyjęty. 

 

c) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr VI 

z dnia 9 września 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr VI z dnia 9 września 

2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Gminy w Orońsku 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 



Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr VI z dnia 9 września 

2024 r. został przyjęty. 

 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

pisma: 

a) wyjaśnienie Radnego Emila Gawina ws. oświadczenia majątkowego; 

b) pismo Zarządu Dróg Powiatowych w Szydłowcu dot wydania opinii ws zamontowania 

progów zwalniających na drodze powiatowej nr 4022W w miejscowości Ciepła; 

c) zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o badaniu nadzorczym 

uchwały Rady Gminy w Orońsku; 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXVII/372/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 4 października 2023 r.; 

e) (do wiadomości) pismo dot. organizacji dowozu uczniów zamieszkałych przy ulicy 

Starowiejskiej i Wierzbickiej do szkoły i zmniejszenia czasu oczekiwania na zajęcia szkolne; 

f) (do wiadomości) pismo dot. zażalenia na działalności Kierownika Klubu Senior+ 

w Orońsku; 

g) wyjaśnienia Radnej Wiesławy Kaczyńskiej ws oświadczeń majątkowych; 

h) analiza oświadczeń majątkowych Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy na 

rozpoczęcie kadencji 2024-2029; 

i) analiza oświadczeń majątkowych Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy na 

zakończenie kadencji 2018-2024; 

j) pismo Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu dot. wsparcia finansowego działań 

Komendy; 

k) projekt uchwały w sprawie nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. Tadeusza 

Kościuszki w Ciepłej; 

l) pismo Skarbnik Gminy dot. realizacji Funduszu Sołeckiego Sołectwa Wałsnów (informacja 

na Komisję Rewizyjną); 

m) pismo Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu ws przeznaczenia kwoty 5 000 zł na 

zakup komputera przenośnego (laptopa); 



n) zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Gminy od Komendy Powiatowej Policji 

w Szydłowcu na debatę gminną pn. „Bezpieczeństwo seniorów to nasza wspólna sprawa”; 

o) odpowiedź na pismo Przewodniczącego Rady Gminy ws drzew, które mogłyby 

kwalifikować się do wycinki; 

p) (do wiadomości) petycja Radnego Emila Gawina do Starosty Szydłowieckiego 

o wykonanie chodnika przy drodze powiatowej nr 4023W Wałsnów-Bąków-Ciepła od 

szkoły podstawowej w Wałsnowie w kierunku do miejscowości Bąków; 

q) (do wiadomości) petycja Radnego Bogdana Zdona do Starosty Szydłowieckiego 

o wykonanie chodnika przy drodze powiatowej nr 4023W Wałsnów-Bąków-Ciepła od 

szkoły podstawowej w Wałsnowie w kierunku do miejscowości Bąków; 

r) (do wiadomości) wnioski Radnego Bogdana Zdona do budżetu Gminy orońsko na 2025 r. 

z miejscowości Bąków; 

s) (do wiadomości) wnioski Radnego Bogdana Zdona do budżetu Gminy Orońsko na 2025 r. 

z miejscowości Ciepła; 

t) projekt uchwały w sprawie planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

 

6. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

zapytania i interpelacje: 

a) zapytanie Radnego Emila Gawina dot. sposobu zabezpieczania i archiwizacji nagrań z sesji 

Rady Gminy. To zapytanie będzie przekierowane do Wójta Gminy. 

 

Pan Jarosław Molenda: Zapytań, petycji więcej nie odnotowano. Przechodzimy (...) 

Pan Emil Gawin: Panie Przewodniczący, przepraszam. 

Pan Jarosław Molenda: Tak? Dobrze, mamy jeszcze jedną sprawę. Wniosek Radnego Emila 

Gawina dotyczący kontynuacji przebudowy drogi gminnej nr 477 w miejscowości Wałsnów 

za lasem. To jest wniosek o wprowadzenie takiej pozycji do budżetu gminy 2025. 

 

7. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Wójt Gminy Orońsko Pan Sylwester Różycki poinformował:  Ja tylko poproszę jeszcze 

o dosłownie 2 minuty. Bo jeszcze muszę dwa dokumenty podpisać, bardzo przepraszam, 

ale to jest bardzo ważny dokument, nie ma obecnego Radnego z tego obwodu, czyli 



Chronówek, odnośnie wydanej decyzji administracyjnej wiaduktu. Wychodzi na to, że 

mamy pomysł jak tą decyzję wzruszyć. Bardzo pilna sprawa. 

Pan Jarosław Molenda: To jest tam, gdzie jest dyskusja z koleją, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. 

Pan Mariusz Mirecki: Kto ma zrobić remont wiaduktu, tak? 

Pan Emil Gawin: Kto jest jego właścicielem. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, tak, tam był, tak. 

Pan Sylwester Różycki: Bardzo przepraszam. Szanowni Państwo, w okresie między sesjami 

było bardzo wiele zebrań sołeckich, dlatego od tego punktu zacznę. Starałem się być 

wszędzie, nie wszędzie mi się udało. Tam gdzie nie byłem, przepraszam, ale z tego miejsca 

chciałbym pogratulować i najpierw w pierwszej kolejności podziękować byłym sołtysom, 

tym, którzy z różnych powodów nie kandydowali bądź nie uzyskali mandatu sołtysa. 

A w kolejnej części chciałbym pogratulować nowym sołtysom. Witam Państwa serdecznie, 

bo to jest Państwa pierwsza sesja Rady Gminy. Mam nadzieję, że przebiegnie w sposób 

sprawny i będziecie Państwo odwiedzać te posiedzenia. Szanowni Państwo, 

z główniejszych działań w okresie między sesjami, to z pewnością zakończenie kontroli 

bezodpływowych zbiorników i przydomowych oczyszczalnych ścieków. Wpłynęło 2 000 

zgłoszeń, tak. Obecnie te materiały są wprowadzane do systemu. Na dzień dzisiejszy do 

systemu udało się wprowadzić 1/4 wniosków. Kolejnym ważnym punktem jest odbiór – 

inwestycji. 4 września została odebrana inwestycja na GKS Oronka. Całkowity koszt 

inwestycji to 526 000 zł, z czego 297 488 zł pochodzi z budżetu Województwa 

Mazowieckiego. Inwestycja już jest odebrana. Kolejnym ważnym wydarzeniem jest 

oddanie placu budowy drogi Chronówek, Guzów-Chronówek. Droga obecnie jest 

realizowana. Została podpisana umowa. I tutaj takim ważnym punktem jest przede 

wszystkim realizacja w sposób dynamiczny funduszy sołeckich. Bardzo dziękuję 

wszystkim Sołtysom, bo ponieważ te zmiany niejednokrotnie w niektórych sołectwach 

zmiany zmian, tak? Ale przede wszystkim udało nam się zrealizować w bardzo krótkim 

czasie wiele utwardzeń dróg, do czego posłużył pozyskany destruct od Zarządu 

Województwa Mazowieckiego. Mieliśmy do dyspozycji około 1 000 ton tego destruktu. 

Destrukt posłużył nam na umocnienie drogi w sołectwie Krogulcza Mokra, w sołectwie 

Bąków i w sołectwie Ciepła. Udało się to położyć w takim terminie sprzyjającym 

technologii. Mamy nadzieję, że w przyszłorocznym roku budżetowym Urząd, znaczy 

Zarząd Województwa Mazowieckiego też przewidzi dla nas jakąś partię tego materiału, co 

pozwoli nam z pewnością na utwardzenie tak bardzo wyczekiwane przez mieszkańców 



dróg. Szanowni Państwo, w sumie dziś zakończył się nabór na sterylizację zwierząt. Tu 

dziękuję sołtysom i radnym i mieszkańcom, że zgłosili się do tego programu. Według 

dokumentów jesteśmy na poziomie realizacji tego dofinansowania w wysokości 80%. Ale 

to też pytanie, jak te umowy zostaną zrealizowane, bo tutaj pracownicy również sygnalizują, 

że zawieranie tych umów niekoniecznie skutkuje realizacją u tego lekarza – to jest realizacja, 

więc bardzo proszę o odpowiedzialność i te osoby, które deklarowały bardzo proszę, aby te 

zobowiązania zostały zrealizowane, bo to też wygląda później ładnie przy realizacji, przy 

rozliczeniu, przy jednostce wdrożeniowej jaką jest Urząd Województwa Mazowieckiego. 

Szanowni Państwo, tutaj mamy uchwały. Uchwały to będziemy omawiać przy ich realizacji. 

Tak więc bardzo dziękuję. Jeśli są jakieś pytania, to proszę. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo proszę. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do Wójta? 

Bardzo proszę, radny Bogdan Zdon proszę bardzo. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałem Panu podziękować za 

tak osobiste zaangażowanie, jeżeli chodzi o dystrybucję i pozyskiwanie tego destruktu. 

Naprawdę jestem… z podziwem spoglądam na Pana i doceniam, co Pan powie. Od rana do 

nocy na każdej drodze, po kilka razy dziennie, osobiście, co moim zdaniem powinni to robić 

niektórzy pracownicy Urzędu Gminy. Ale to po prostu mnie wprawiło w podziw w jaki 

sposób się Pan zaangażował. Dziękuję jeszcze raz. 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: To tylko odniosę się tylko do tego, Panie Bogdanie, jeśli chodzi 

o to zaangażowanie moje, tutaj staję w obronie pracowników. Obecnie mają też duże, 

odpowiedzialne zadanie, przebrnięcie przez dokumentację, którą odziedziczyliśmy 

w spadku po byłych samorządowcach. Tutaj mamy dużo też problemów, jeśli chodzi 

o dokumentację. Tutaj jeśli Pan poruszył już swoje sołectwo, między innymi most 

w Bąkowie, tak? Mieliśmy możliwość pozyskania środków finansowych na realizację 

tego… no remont tego obiektu, budowę nowego przepustu, ale niestety okazuje się, że 

dokumentacja, która jest przygotowana, jest wadliwa. Tak więc robimy teraz wszystko, 

żeby te dokumenty jak najszybciej naprawić. A tą część, że tak powiem doglądania, to sam 

byłem ciekawy jak ta realizacja idzie. Tak więc tu staję w obronie. Mają ważniejsze zadania 

obecnie, tak więc uzupełniamy się tam, gdzie nie mogą być, jestem ja. Ale już dzisiaj, na 

przykład, był zastępca kierownika, który oglądał z Panią z Krogulczy. Już był na drodze 

Pan Sławek, tak więc już te kompetencje, że tak powiem, oddaję tam, gdzie pracownicy 

mają je realizować i już mam troszeczkę lżej. 

Pan Jarosław Molenda: Czy mamy jeszcze jakieś pytania do Wójta? Panie Wójcie, w takim 



układzie może ja. Panie Wójcie, czy mógłby Pan się odnieść do działań związanych 

z powołaniem Młodzieżowej Rady Gminy, a także czy planuje Pan jakieś spotkanie takie 

organizacyjne z sołtysami nowo wybranymi, żeby omówić formułę współpracy? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to było w dalszej części mojego, że tak powiem, wystąpienia, 

ponieważ mam nadzieję, że Państwo Sołtysi wytrzymają przez cały porządek obrad do 

wolnych wniosków i zapytań. Tak, jak to Pan Wojtek niejednokrotnie pokazywał, że jest od 

samego początku do samego końca. Planuję to złączyć, tak, czyli pierwsza Rada 

Młodzieżowa będzie w tym samym dniu, co pożegnanie sołtysów i powitanie nowych. Tak 

więc, w najbliższym czasie zwyczajowo przyjęta informacja zostanie u Państwa 

rozkolportowana, tak więc takie spotkanie będzie tutaj na tej sali. Zwracam się również do 

sołtysów z tego względu, żeby troszeczkę zmotywować młodzież do prowadzenia obrad, 

a też nie będzie pusta sala, prawda? Zgłosiło się 13 członków, potencjalnych 13 kandydatów 

do Młodzieżowej Rady, tak więc nasze obawy, że nie uda się zawiązać Rady odpłynęły. Tak 

więc tam była minimalna ilość 5 osób, tak więc mamy 13 osób. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo. 

Pan Mariusz Mirecki: Jeszcze wrócę do tego przepustu mostowego w Dobrucie. Co jest 

złego w tym projekcie? 

Pan Sylwester Różycki: Tutaj jest problem z niczym innym, jak prawo własności do 

nieruchomości, będące drogą. To samo mamy w miejscowości Chronów, hydrofornia 

w Chronowie, nie mamy prawa własności do gruntu. Mamy dotację w wysokości 7 000 000 

zł na modernizację sieci wodociągowej. Tak więc, jeśli chodzi o te działania 

komunalizacyjne, już że tak powiem, nie badamy tylko i wyłącznie tych inwestycji, na które 

są środki finansowe, ale całościowo, tak, czyli wszystkie nieruchomości. Do tego została 

powołana komisja komunalizacyjna i to też jest właśnie, co obserwuje kierownictwo, żeby 

te dokumenty po prostu wyprostować, tak. Ta sama sytuacja jest w miejscowości Chałupki 

Łaziskie, tam gdzie jest most, który wymaga remontu i pozyskanie środków finansowych, 

również jest tożsamym, żeby mieć prawo do własności. Tak, jak mamy prawo własności do 

obiektu, do pomnika II Wojny Światowej, tak już pomiędzy pomnikiem, a lasem te 

nieruchomości, które są, widnieją jako służebność samoistna, tak? Samoistna. Czyli teraz 

trzeba pozakładać księgi i wyprostować, tak więc nad tym pracują urzędnicy, tak? Tak więc 

do końca roku mam nadzieję, że uda się to wyprostować i w przyszłym roku uda nam się 

zrealizować potencjalne pozyskanie dotacji. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy mamy jeszcze jakieś pytania? Dziękuję, nie 

widzę kolejnych pytań. Dziękuję Panie Wójcie za odpowiedzi na intrygujące Radnych 



pytania. 

 

8. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

1. Posiedzenie Komisji Statutowej z dnia 13.09.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Emil Gawin poinformował: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, 13 września 2024 odbyło się IV posiedzenie 

Komisji Statutowej. W porządku obrad mieliśmy analizę projektu Statutu Gminy Orońsko 

po konsultacji z biurem prawnym oraz zatwierdzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Statutu Gminy Orońsko. Podczas obrad przedyskutowaliśmy wszystkie uwagi biura 

prawnego. Ogromną większość zasugerowanych zmian wprowadziliśmy. To, z czym nie do 

końca się zgodziliśmy, uzupełniliśmy te punkty tak, aby spełniały nasze potrzeby i też 

kwestie prawne. Oczywiście Komisja jednogłośnie przyjęła, zatwierdziła projekt uchwały 

już po tych zmianach. W tej chwili dalej pracujemy z biurem prawnym nad końcowym 

doprecyzowaniem Statutu. Dziękuję. 

 

2. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej z dnia 26.09.2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Monika Głuch poinformowała: Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się 

26 września tego roku. Na posiedzeniu Komisji została wybrana Wiceprzewodnicząca. 

Jednogłośnie Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej została Pani Julita Grduk. Została 

omówiona gospodarka paliwowo-energetyczna straży pożarnej, między innymi koszty na 

oleje, na paliwo za ubiegły i za ten rok oraz koszty za energię. I za energię były to koszty 

w tym roku mniejsze niż w ubiegłym. Na posiedzeniu Komisji została omówiona ocena 

sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2024 roku. Zostało również przedstawione 

sprawozdanie z promocji gminy i zostały omówione finanse sołectwa Wałsnów. Ogółem, 

jakie wydatki zostały zrealizowane w 2023 roku i wydatki do zrealizowania w roku 2024. 

Dziękuję. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania do Pani Przewodniczącej? 

Czy jakieś wnioski Komisja sprecyzowała podczas tych obrad? Czy analiza była tak 

powiedzmy dogłębna i wystarczające informacje Komisja otrzymała? Jak są oszczędności, 

to chyba dobrze, tak? Dobrze, dziękuję bardzo. 

 

 



3. Posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych z dnia 30.09.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych Pan Paweł Matysiak 

poinformował: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, zgromadzeni Goście, 

w dniu dzisiejszym o godzinie 13.30 odbyło się siódme posiedzenie Komisji Finansowo-

Budżetowej i Spraw Socjalnych. W pracach Komisji uczestniczyli wszyscy członkowie 

Komisji wraz z zaproszonymi gośćmi. W harmonogramie pracy mieliśmy opiniowanie 

projektów złożonych na dzisiejszą sesję. Wszystkie projekty Komisja jednogłośnie 

opiniowała pozytywnie. Dziękuję bardzo. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy mamy jakieś pytania tu do Komisji 

Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych? Nie widzę. Dziękuję bardzo. 

 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040; 

Pan Jarosław Molenda: Czy możemy poprosić Panią Skarbnik, żeby syntetycznie omówiła 

najważniejsze założenia tych zmian? Czy będzie Pani referować razem, łącznie te dwie 

uchwały? 

Pani Diana Czubak: Tak, to będzie cały obraz przedstawiony. Jeśli chodzi o zmianę w WPF-

ie główną zmianą i taką najbardziej widoczną dla mieszkańca i dla Państwa jest zmiana 

źródła finansowania deficytu z kredytu na obligacje. I dlatego też jest przedstawiona tutaj 

uchwałą o emisji obligacji komunalnych. Kwota również wyemitowania obligacji 

zmniejszyła się o 18 000 niż wynosi ona… emisja obligacji będzie na wpłatę 5 000 400 zł 

i jest to kwota planowana. I tutaj od razu zaznaczam, że wyemitowana będzie taka wartość 

emisji, na jaką, że tak powiem, będzie zapotrzebowanie w takie fizyczne pieniędzy 

w budżecie Gminy. Więc to jest kwota maksymalna. Jeśli chodzi o takie zmiany 

wprowadzone w uchwale budżetowej, które mają wpływ na WPF zostały ujęte wszystkie 

zmiany przedstawione przez fundusze sołeckie, przez sołectwa. Tutaj jako autopoprawka, 

myślę Wójt zgłosi zmiany nazwy zadania, jeśli chodzi o sołectwo Chronówek z zakupu 

pojemników – bo chodzi tutaj o… tylko i wyłącznie o zmianę nazwy, kwota zostaje bez 

zmian. Wszystkie inne zmiany mamy … 

Pan Sylwester Różycki: Dokumenty dziś dotarły po prostu do …. 

Pani Diana Czubak: Tak. 

Pan Jarosław Molenda: Tam z Wałsnowem też mamy sprawę… 

Pani Diana Czubak: Tak, tu mówie – już wszyscy, wszystko zostały… Wałsnów został jako 

autopoprawka wprowadzona. Może powiem tylko tak szybko o tych autopoprawkach, bo 



nie mieliście może Państwo czasu się z tym zapoznać. No to mówię, ta autopoprawka 

dotyczy Funduszu Sołeckiego Wałsnów. Będzie Fundusz Sołecki Chronówek. Dotacja dla 

– tutaj zmienił nam się tylko dotowany, więc będzie dotacja na rozbudowę skrzyżowania 

w Orońsku przy ulicy Brandta. Nie będzie realizatorem dotowanym Powiat, 

a Województwo Mazowieckie. My ich wprowadzamy w zadania do realizacji z alkoholi 

w ramach również dotacji, zmieni się cały załącznik dotacyjny. I to w sumie tyle. 

Pan Jarosław Molenda: Czy mamy pytania do Pani Skarbnik? Proszę bardzo. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Jakie będą koszty emisji obligacji jakie Gmina poniesie? 

Pani Diana Czubak: Tu na Komisji Budżetowej ... 

Pan Sylwester Różycki: Dotarł mail. 

Pani Diana Czubak: … dotarł mail. Jeśli chodzi o obligację mamy zrobioną symulację 

kosztów. Przy założeniu tej oferty, jest to kwota już skorygowana, że emitujemy obligację 

w grudniu 2024 roku, to będzie koszt 3 186 000. Tu zaczynamy spłatę, zaczynamy jeśli 

chodzi o te obligacje, zaczynamy spłatę w roku 2031 do 2036. Roczny koszt, w 2025 roku, 

bez spłaty kapitału, to jest około 357 380 zł. Tam jest WIGOR założony 6 miesięcy plus 

prowizja. 

Pan Sylwester Różycki: Wszystko zostało wykorzystane, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Czyli rozumiem… 

Pan Grzegorz Siemieniec: A jaki koszt byłby kredytu? Bo zmieniamy z kredytu na obligację. 

Pani Diana Czubak: Kredyt, ze tak powiem, Gmina Miasto Szydłowiec miała marżę 0,45%. 

Pan Grzegorz Siemieniec: A jaka jest marża przy wykupie dla inwestora? 

Pani Diana Czubak: Za wykup mam… 

Pan Grzegorz Siemieniec: I czy marża jest uwzględniona w koszcie emisji? 

Pani Diana Czubak: To jest marża. Marża jest 6 miesięcy plus marża od 07 do 08… 

moment… I tu będzie przy obligacjach jest jeszcze prowizja… I tam… 

Pan Jarosław Molenda: Rozumiem, że to szczegółowo na Komisji Finansowej było 

omawiane, Panie Pawle, tak? 

Pani Diana Czubak: Tak, bo że tak powiem, była Komisja i w tym samym czasie to wpłynęło. 

Pan Sylwester Różycki: Było analizowane, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, ale proszę, jakby tutaj Pani mogła kontynuować. 

Pani Diana Czubak: Mówię, około 30 000. Jest tak, 16 200 prowizji za emisję obligacji. Jest 

13 380. To jest 29 580 wszystkich kosztów jeśli chodzi z wykupem, z rejestracją obligacji 

na Krajowy Depozyt Papierów Wartościowych plus prowizja. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli Pani Skarbnik, czy ja dobrze rozumiem? Wykorzystanie tego 



narzędzia obligacyjnego jest korzystniejsze finansowo dla Gminy niż wykorzystanie 

narzędzia kredytowego? 

Pan Sylwester Różycki: Tylko jest tu jedno ryzyko – czy ktoś się zgłosi? 

Pan Jarosław Molenda: Żeby nam te … 

Pan…: Tutaj, że tak powiem… Nie odpowiem czy korzystniejsze, czy nie korzystniejsze 

bo … zależy od tego jaka jest zdolność, że tak powiem, zdolność kredytową ma ten… czyli 

my – Gmina. 

Pan Jarosław Molenda: Obligacje będą wypuszczane partiami, one nie będą wszystkie 

wykorzystane jednocześnie. 

Pani Diana Czubak: Tak. Według potrzeb. To… 

Pam Sylwester Różycki: Tu jest różnica taka, że jak będzie zapotrzebowanie, to 

uruchamiamy. A do momentu nieuruchamiania nie ponosimy kosztów. 

Pan Jarosław Molenda: Jasne, dobrze. Dobrze. Proszę Państwa, czy są jeszcze jakieś pytania 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i uchwały budżetowej? Nie widzę. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Jeszcze jedno pytanie... A propos uchwały, a propos emisji 

obligacji, jest podany termin wykupu, jest podany tylko rok. I stąd dalej zapisy, że jeżeli 

termin wykupu nastąpi w sobotę, to będzie przemieszczony na poniedziałek, ale nie ma 

podanej daty i rozpiętości. Nie wiadomo, w którym momencie tego roku będzie wykup. To 

równie dobrze inwestor może wystąpić 2 stycznia o wykup. 

Pani Diana Czubak: No nie, to tak nie działa. 

Pan Grzegorz Siemieniec: To jest tylko podany rok wykupu. 

Pani Diana Czubak: No tak, tylko że WIGOR jeśli …przy obligacjach jest tak, że jeśli 

WIGOR mamy 6 miesięcy, to wykupujemy je co pół roku. I możemy to zrobić w transzy,  

transzą jedną 800 lub dwa razy po 400. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Tak, ale tu chodzi właśnie o termin. Termin od 8 czy 9 lat od 

momentu emisji. Emitujemy, przypuśćmy, 15 grudnia i ostatecznym terminem wykupu tej 

obligacji jest grudzień 2031 roku. 

Pan Jarosław Molenda: Ale nie wcześniej niż po pół roku. 

Pani Diana Czubak: O który zapis Panu chodzi? Bo będziemy tak rozmawiać, a nie… Który 

zapis w uchwale? 

Pan Grzegorz Siemieniec: Termin wykupu to jest – nie, zaraz, musze znaleźć paragraf. Ale 

znajdę, to w dalszej części ponowie to pytanie. 

Pan Jarosław Molenda: To znaczy, dobrze by było, żeby wyjaśnić …Tak? 

Pan Emil Gawin: Przepraszam, § 4 punkt 1, 2, 3, bodajże koledze o to chodzi. 



Pani Diana Czubak: Powiem tak. Daję sobie rękę obciąć, jesli mówimy tak… jeśli jest 

wykup w danym roku, to ten wykup będzie w danym roku. To nawet, że tak powiem, nie 

ma innej opcji, że powiedzmy 31 grudzień będzie w niedzielę, a będzie 1 stycznia 

następnego roku. Nie będzie takiej możliwości w banku i w Gminie. Bo to już będzie 

doszczegółowiane w umowie. Tak jak jest to w kredytach i … No mówię, nie ma opcji. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Umowa będzie dostępna dla Radnych? 

Pani Diana Czubak: Tak. 

Pan Michał Kapusta: A co oznacza punkt, że obligacje nie będą zabezpieczone? To znaczy, 

że nie będą ubezpieczone, czy? 

Pani Diana Czubak: Nie, to że Gmina nie będzie… tak jak powiedzmy przy kredycie Gmina 

daje weksel in blanco, to może być pod zastaw hipoteczny, to tutaj jest generalnie po prostu 

emisja obligacji. Nie ma takiego zabezpieczenia. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo za dociekliwe pytania. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2024-2040 wraz z autopoprawkami; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Grzegorz Siemieniec NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/39/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orońsko na lata 2024-2040 została przyjęta. 

 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przegłosowanie uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok wraz 

z autopoprawkami; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Grzegorz Siemieniec NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/40/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Orońsko na 2024 rok została przyjęta. 

 

c) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

Pan Jarosław Molenda: Rozumiem, że ten zakres został szczegółowo omówiony na Komi-

sji. Dyskusja tutaj na Radzie również pokazała, że mamy sprawy omówione, wyjaśnione. 

W związku z powyższym proponuję, abyśmy przeszli do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Grzegorz Siemieniec NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/41/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu została przyjęta. 

 

d) poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso; 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pani Skarbnik króciutko jakie zmiany wprowadzono? Bo ta 

uchwała już była głosowana. 

Pani Diana Czubak: Tak. Uchwała jest generalnie [niezrozumiałe], zmianie uległ załącznik 

– został on zaktualizowany do osób. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli zakończyliśmy wybór sołtysów i inkasentami są sołtysi, 

a więc wykaz imienny się uaktualnił. Tak? 



Pani Diana Czubak: Tak. 

Pan Jarosław Molenda: Na tym polega. Dobrze. 

 

Głosowano w sprawie: poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, 

leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia 

za inkaso; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/42/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: poboru łącznego zobowiązania 

pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso została przyjęta. 

 

e) zmiany uchwały Nr LXXVII/372/2023 Rady Gminy w Orońsku z dnia 4 października 

2023 r. 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pan Wójt, czy Pani Skarbnik mogłaby dwa słowa? 

Pan Sylwester Różycki: To jest nic innego jak coroczna uchwała. Tam jest zmiana w §2. 

Nie widzę tutaj poprzedniej stawki, tam było chyba 1,28 zł, a teraz jest 1,44 zł. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli aktualizacja stawki za godzinę, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Za godzinę poza. 

Pan Jarosław Molenda: Poza pobytem typowym dziecka w przedszkolu. Dobrze. Bardzo 

proszę o przygotowanie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr LXXVII/372/2023 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 4 października 2023 r.; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 



Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/43/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: zmiany uchwały Nr LXXVII/372/2023 

Rady Gminy w Orońsku z dnia 4 października 2023 r. została przyjęta. 

 

f) nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Ciepłej; 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy dwa słowa Pan Wójt? 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Wysoka Rado, Państwo Sołtysi, to jest nic innego jak 

umożliwienie Szkole Podstawowej w Ciepłej posługiwania się sztandarem. Sztandar już 

jest wykonany, ale żeby formalności stało się zadość, że musi być podjęta uchwała przez 

Radę Gminy. Bardzo proszę o jej podjęcie. 

Pan Jarosław Molenda: Uroczystość 8 października. 

 

Głosowano w sprawie: nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. Tadeusza 

Kościuszki w Ciepłej 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/44/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: nadania sztandaru Publicznej Szkole 

Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Ciepłej została przyjęta. 

 

g) planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

 

Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie, czy zechce Pan zreferować tę sprawę? 



Pan Sylwester Różycki: Okazuje się, że takiej uchwały nie mieliśmy, a powinniśmy ją mieć. 

I tu wnoszę autopoprawkę, ponieważ nam się wkradły literówki. W §1: Ustala się plan sieci 

publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Orońsko. I taka w §1 zmiana. 

I w punkcie 1 w §1 ulica Brandta. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, to jest rozumiem formalna sprawa, także tutaj… czy jakieś 

pytania uszczegóławiające są ze strony Radnych? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko wraz 

z autopoprawkami; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VII/45/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 września 2024 r. w sprawie: planu sieci publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Orońsko została przyjęta. 

 

10. Wolne wnioski. 

Pan Michał Kapusta: Panie Wójcie, sprawa dowożenia dzieci, czy już została podpisana… 

Pan Sylwester Różycki: Dziś. 

Pan Michał Kapusta: Tak? 

Pan Sylwester Różycki: Dziś. 

Pan Michał Kapusta: I co dalej? Kiedy będzie [niezrozumiałe] 

Pan Sylwester Różycki: No jak mamy umowę, tam zgodnie z umową jest zapis, że 

w momencie podpisania umowy, na drugi dzień możemy przystąpić do pracy. 

Pan Michał Kapusta: I jak Pan planuje? 

Pan Sylwester Różycki: Jutro pewnie, jak się nic nie wydarzy przez, że tak powiem, noc. 

Pan Michał Kapusta: Cieszę się bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Tak jak na przykład dziś mieliśmy dojechać z koszeniem do 



Tomaszowa, ale niestety nie dojechaliśmy, ponieważ awaria sieci kanalizacyjnej w szkole 

w Guzowie, na przykład była, tak? W planie jest, że jedziemy jutro. 

Pan Michał Kapusta: I tak jak rozmawialiśmy, będzie puszczona druga linia? 

Pan Sylwester Różycki: Puścimy ten drugi autobus, co spowoduje nam kolejną korektę tych 

dowozów, tak? Może ja Panie Przewodniczący jeszcze. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo Panie Wójcie. 

Pan Sylwester Różycki: Chciałbym podziękować bardzo tutaj – raz, że wykonawcy, który 

uporał się ze stawem w Dobrucie, a dwa, że mogliśmy wydatkować te środki finansowe 

z budżetu Województwa Mazowieckiego. Wysokość dotacji to 116 000 zł. Udało się 

zakończyć tą inwestycję. Tak więc czekamy teraz już na kolejne kroki, że tak powiem z tym 

placem zabaw. Tu już pierwsze sygnały, jak jestem obecny na zebraniach sołeckich, był 

brzydszy, będzie najładniejszy, tak więc mam nadzieję, że to się już uda nam jak najszybciej 

dokończyć. I tutaj, Panie Przewodniczący, Pan nie był obecny na zebraniu sołeckim 

w Dobrucie, ale mieszkańcy zadeklarowali ... 

Pan Jarosław Molenda: Nałożyły się z Krogulczą Suchą. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, wytłumaczyłem Pana, ale tutaj mieszkańcy sołectwa Dobrut 

zorganizowali taką grupę, która zadeklarowała dalsze prace na tej nieruchomości, co 

pozwoli nam jeszcze w tym roku tą nieruchomość ogrodzić. Tak więc tutaj… 

Pan Jarosław Molenda: Rzeczywiście pięknieje. Pięknieje. 

Pan Sylwester Różycki: … pobudzenie i przede wszystkim pobudzenie aktywności. Po to 

właśnie te środki finansowe są, że lokalna społeczność się angażuje i walczy, aby te środki 

finansowe jak najefektywniej wykorzystać. Przed nami jeszcze sadzenie, sianie trawy, 

wyrównanie terenu, no właśnie ogrodzenie, jak również budowa, czyli instalacja, montaż 

wiaty przystankowej. I tutaj do Państwa mam informację, że nie tylko Sołectwo Dobrut 

przeznaczyło część swoich środków finansowych na wymianę tych wiat przystankowych, 

ale Sołectwo Krogulcza Sucha, Orońsko, no i Dobrut. To już będą takie 3 przystanki… 

Pan Jarosław Molenda: Czyli tamta trasa dawna 7, będzie elegancko zagospodarowana 

przystankami? 

Pam Sylwester Różycki: Tak. 

Pan Jarosław Molenda: I dobrze by było, Panie Wójcie, żeby one w jednolitej formie 

architektonicznej. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Tu będziemy się konsultować, jak te przystanki mają wyglądać. 

Nie chcemy nic przede wszystkim narzucać, ale żeby to był spójny wizerunek właśnie 

Gminy Orońsko. Żeby to była jakaś spójność, tak? To tyle z mojej strony. 



Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Pan Bogdan Zdon, później Grzegorz Siemieniec. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Wójcie, mam pytanie, czy Gmina zobliguje się do wyznaczenia, 

posadowienia figurki w Ciepłej? 

Pan Sylwester Różycki: Mówi Pan o tej figurce tam na [niezrozumiałe]? 

Pan Bogdan Zdon: Tak, na [niezrozumiałe] jak się jedzie. 

Pan Sylwester Różycki: Ale wyznaczenia – bo rozumiem, że nie wiadomo kto ... 

Pan Bogdan Zdon: Posadowienia, na jakim gruncie jest posadowiony, na czyim. Na czyim 

gruncie. No bo według mojej oceny wychodzi, że to jest w pasie drogowym. 

Pan Sylwester Różycki: Powiatu, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Powiatu, ale to może być przesunięte 20-30 cm i zajmować prywatną 

posesję. 

Pam Sylwester Różycki: Ale to Pan uważa, że trzeba ją przenieść? 

Pan Bogdan Zdon: Nie przenieść. Tylko ustalić lokalizację. 

Pan Sylwester Różycki: Wniosek taki, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Na czyim terenie znajduje się, ta figurka jest posadowiona? 

Pan Jarosław Molenda: Czyli potraktujemy to jako wniosek [niezrozumiałe]. 

Pan Bogdan Zdon: Ja wniosków już napisałem dwa. 

Pan Sylwester Różycki: Tylko jako sołectwo, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Tak. Dwa wnioski  już są złożone. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Dziekuję. Pan Radny Siemieniec. 

Pam Grzegorz Siemieniec: Dzisiaj zakończył się remont nawierzchni ulicy Brandta. 

Pan Sylwester Różycki: Drogi Powiatowej. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Drogi Powiatowej. W zeszłym tygodniu, jak ci pracownicy tej 

firmy, która wykonywała tę inwestycję, znaczyli miejsca, które mają być załatane, pominęli 

kilkanaście dość sporych dziur. I nie zwracali nawet uwagi na sugestie osób, które były 

zainteresowane załataniem tych dziur. Chodzi głównie o mieszkańców posesji 3 i 5 

ul. Brandta, gdzie już wielokrotnie było to zgłaszane, że tam są duże wyrwy, które tworzą 

niebezpieczeństwo w momencie opadu. Bo są dość głębokie i w momencie zejścia 

z chodnika można uszkodzić sobie nogę, a równie dobrze i auto, które tam parkuje. I ja 

mam taką prośbę, żeby Pan Wójt się zwrócił do Powiatu, aby te dziury były uzupełnione. 

Pan Sylwester Różycki: Już się zwracaliśmy, bo nie jest Pan jedynym, który monituje w tej 

sprawie, a wręcz bym powiedział, że telefony i obecność mieszkańców w Urzędzie również 

była. 

Pan Grzegorz Siemieniec: A mam jeszcze drugie pytanie, a propos tu już chodzi o szkołę 



podstawową. Chodzi głównie o klasy czwarte tej szkoły, bo rodzice informują, bo tam jest 

problem z szafkami. Są szafki dla dzieci dzielone, które dzieci muszą współdzielić. I jest 

kwestia kluczyków, bo Pani Dyrektor obiecała, że klucze będą dorobione, a kluczy nie ma. 

Z drugiej strony szafka jest niewykorzystywana równocześnie i jest za mała dla dwójki 

dzieci. Chciałbym prosieć, aby tą kwestię jakoś wyjaśnić i uporządkować. 

Pan Jarosław Molenda: Czy ta kwestia w jakikolwiek sposób była zgłaszana do Gminy, do 

Wójta? Czy to jest pierwszy taki monit? Wydaje mi się, że na Radę trochę przesadzony, 

ale … 

Pan Grzegorz Siemieniec: Tak, to powinno być zgłoszone już wcześniej, jak była pierwsza 

Komisja Oświaty, ta objazdowa. Dyrekcja właśnie tego nie zgłaszała i na tej drugiej Komisji 

też nie zgłaszała, że jest taki problem. A teraz problem wyskoczył na początku roku, jak 

zostały te szafki dzielone. 

Pan Jarosław Molenda: I w związku z tym, jaka jest sugestia? Dołożyć szafek czy dołożyć 

półek w szafkach, czy … 

[nakładające się głosy] 

Pan Jarosław Molenda: Bo wydaje mi się, że to jest właśnie w gestii własnie dyrekcji. 

Pan Grzegorz Siemieniec: I mam jeszcze teraz pytanie do Pana Przewodniczącego. Czy 

mamy informację zwrotną a propos tej sytuacji z Klubem Seniora? 

Pan Jarosław Molenda: Mamy zwrotną informację. Jest ona w biurze Rady. Pani Kierownik 

GOPS-u wyjaśniła, jakie może podjąć działania. Jeżeli Pan Grzegorz ma życzenie, to 

bardzo proszę, zachęcam do zapoznania się szczegółowego w biurze Rady. Jest odpowiedź. 

Jest odpowiedź i również została przesłana do autora tej skargi powiedzmy. Także sprawa 

jest z punktu widzenia formalnego domknięta. Czy jeszcze mamy jakieś pytania? Zachęcam. 

Dobrze. Proszę Państwa, jeżeli nie mamy. Proszę. Mamy jeszcze? 

Pan Wojciech Brodowski: Nowi Sołtysi się jeszcze wstydzą. Ale ich rozkręcimy. Na 

następnej sesji. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. 

[niezrozumiałe] 

Pan Jarosław Molenda: Panie Radny, proszę nie podburzać nastrojów. Dobrze, proszę 

Państwa, jeżeli nie ma więcej pytań…. 

Pan Sylwester Różycki: Nie, taka sugestia, jeśli chodzi o zebrania, to bardzo bym prosił, 

żeby były stałe godziny. Tak, żebyśmy sobie ustalili stałe godziny, przykładowo, żeby to 

była 17.45, a drugi termin 18.00, bo czasami nie spojrzę tam do końca na tą godzinę, a tam 

różnie, 19.30 na przykład w niektórych sołectwach. To jest troszeczkę za późno. 



Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie, a jakiś taki przybliżony termin tego spotkania 

organizacyjnego czy już mamy? 

Pan Sylwester Różycki: W przeciągu tygodnia zostanie on wyznaczony. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli Państwo Sołtysi w przeciągu tygodnia możecie się Państwo 

spodziewać informacji od Pana Wójta i zaproszenia na spotkanie organizacyjne, 

otwierające nową kadencję. 

Pan Sylwester Różycki: Tak ta 18.00 na drugi termin, to tak akurat. 

Pan Wojciech Brodowski: Pani Marzenka chce o 20:00, no i jak to pogodzimy? 

Pan Sylwester Różycki: No właśnie, no… 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, proszę Państwa, myślę, że tutaj dojdziemy do jakiegoś 

konsensusu w kuluarach. 

 

11. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady VII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                             Jarosław Molenda 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pełne nagranie z VII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

